
آرمان ملی: در جلسه  هم اندیشی مدیران باشگاه های آسیایی 
با مهدی تاج و کارگروه نقل و انتقالات مشخص شد که سقف 

بودجه تغییری نمی کند. 
 جلسه 

فدراسیون فوتبال اواسط خردادماه دستورالعمل باشگاه های 
لیگ برتری و لیگ یکی را به باشگاه ها ابلاغ کرد که بر اساس آن 
کثر  بودجه پایه باشگاه های لیگ برتری ۳۲۵ میلیارد تومان و حدا
بودجه این باشگاه ها ۴۲۵ میلیارد تومان )بدون احتساب درآمد 
حاصل از ترانسفر بازیکن و رقابت های آسیایی( اعلام شد. با این 
حال فدراسیون فوتبال در روزهای اخیر با درخواست افزایش 
سقف بودجه مواجه شد که برای بررسی آن دیروز )یکشنبه( جلسه  
هم اندیشی مدیران باشگاه های آسیایی با مهدی تاج و کارگروه 
نقل و انتقالات برگزار شد. پس از این جلسه مشخص شد که سقف 

بودجه تغییری نمی کند. 
 فدراسیون 

مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال پس از نشست هم اندیشی 
با مدیران چهار باشگاه آسیایی اظهار داشت: نشست بسیار خوبی 
کتور، پرسپولیس و سپاهان برگزار شد. آنها  با مدیران استقلال، ترا
جدا از باشگاه بودن در لیگ برتر، نمایندگان ایران در آسیا هستند. 
همه توضیحات خود را دادند. در مورد بازیکنان خارجی بحث 
شد که استفاده از آنها را به ۶۰ درصد حضور در بازی های کل فصل 

اختصاص دادیم. 
 پرسپولیس

رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس درباره نشست 
هم اندیشی باشگاه های آسیایی با رئیس فدراسیون فوتبال و 
کارگروه نقل وانتقالات اظهار داشت: جلسه بسیار خوبی بود. 
جلسه با حضور قنبرزاده، بهاروند، کشوری فرد، نماینده بازرسی 
کل کشور و رئیس کمیته وضعیت شروع و در انتهای جلسه هم 
آقای تاج به ما اضافه شد. پیرامون مسائل مختلف بحث شد تا 
تیم های آسیایی بهتر در مسابقات شرکت کنند و حداقل تعداد 
بازیکنان خارجی برای تیم های حاضر در آسیا یک عدد دیگر 
افزایش پیدا کند. وی ادامه داد: یکی دو باشگاه دیگر درخواست 
افزایش سقف بودجه را داشتند که خوشبختانه ریاست فدراسیون 
گر  که ا و سایر اعضا با احقاق حق پرسپولیس موافقت کردند، چرا
قرار بود سقف بودجه بالا برود باید قبل از شروع نقل و انتقالات 
گر مبلغ سقف بالا می رفت ما می توانستیم  آن را اعلام می کردند. ا
سه چهار بازیکنی را که از ما جدا شدند، حفظ کنیم چون هر کدام 
از آنها درخواست داشتند تا 1۰، 1۵ میلیارد رقم قراردادشان زیاد 
شود، اما چون ما باید سقف قرارداد را رعایت کنیم مجبور بودیم 
با آنها همکاری نکنیم. مدیرعامل باشگاه پرسپولیس تصریح 
کرد: فدراسیون خوشبختانه با افزایش سقف قرارداد مخالفت 

کرد و برای فصل آینده همان سقف قبلی پابرجا ماند. البته گفتند 
برای شروع فصل های بعد می شود روی سقف بودجه همفکری 
گر سقف  مجددی انجام شود. البته من به عنوان مخالف گفتم ا
بودجه پایین تر بیاید بهتر است، چون فوتبال ما مقابل اعداد 
گر همین امروز سقف بودجه را 7۰۰ میلیارد کنند  رشد نکرده است. ا
یقیناً بعضی ها باز هم می گویند افزایش دهید. اینهم به دلیل این 
است که قیمت ها بی رویه افزایش پیدا کرده است. شما نگاه کنید 
در لیگ گذشته شاید به اندازه انگشتان یک دست بازیکن نخبه 
نبود. اقبال از بازیکنان بالای ۳۰ سال ببینید چقدر است؛ این نشان 
می دهد آنها هنوز بهترین های ایران هستند. امیدوارم شاهد 
ارتقای کیفی بازیکنان باشیم نه ارتقای مبلغ بازیکنان. آن وقت 
هم می توانیم به فوتبال ملی کمک کنیم و هم فوتبال باشگاهی. 
گر بناست یک حرکتی مداوم باشد  درویش گفت: صد درصد ا
باید همه ارکان فوتبال دست به دست هم بدهند. نه فدراسیون 
و نه سازمان لیگ و نه باشگاه ها به تنهایی نمی توانند این بار را به 
گر قرار است فوتبال، لیگ و تیم ملی خوبی داشته  دوش بکشند. ا
باشیم، باید سازمان لیگ، فدراسیون و همه باشگا ه ها با هم تعامل 
گر باشگاه های بزرگ با هم تعامل داشته باشند  کنند. ضمن اینکه ا

می توانند جلوی این افزایش قیمت ها را بگیرند. 
کتور  ترا

کتور گفت این باشگاه با مبلغ  رئیس هیات مدیره باشگاه ترا
رئیس  الیاسی،  عباس  ندارد.  مشکلی  بودجه  سقف  فعلی 
کتور پس از نشست هم اندیشی مدیران  هیات مدیره باشگاه ترا
باشگاه های آسیایی با رئیس فدراسیون فوتبال و کارگروه نقل و 
انتقالات و بازدید از اتاق VAR، اظهار کرد: از فدراسیون فوتبال 
ح شده سقف  بابت این جلسه ممنون هستیم. از مسائل مطر
بودجه و اصلاح دستورالعمل فدراسیون در مورد تمدید قرارداد 
یک ساله با بازیکنان بالای ۳۰ سال بود که به ۳۵ سال تغییر 
کتور تصریح کرد: جلسه  یافت. رئیس هیات مدیره باشگاه ترا
کتور با مبلغ فعلی سقف بودجه  خوبی برگزار شد. باشگاه ترا
مشکلی ندارد و خود را ملزم به رعایت آن می دانیم. قطعا هم 
مطابق سیاست های فدراسیون، این سقف را رعایت می کنیم. 

وی خاطرنشان کرد: از اتاق VAR بازدید داشتیم که کار 
قشنگی است. امیدوارم این سیستم به ابتدای 

فصل برسد. داوران در این اتاق مشغول 
از فدراسیون فوتبال  آموزش بودند. 

بابت پیگیری در خصوص این بحث 
تشکر می کنم. 
 سپاهان

سپاهان  باشگاه  مدیرعامل 
اصفهان گفت: بحث های خوبی 

در فیرپلی مالی داشتیم. مهدی آذربایجانی، مدیرعامل 
سپاهان درباره نشست هم اندیشی مدیران باشگاه های 
آسیایی لیگ برتر با رئیس فدراسیون فوتبال و کارگروه نقل و 
انتقالات و بازدید از اتاق VAR، اظهار کرد: امروز جلسه بسیار 
خوبی با دعوت ریاست محترم فدراسیون و هیات رئیسه 
که در مسابقات آسیایی  فدراسیون با حضور چهار تیمی 
حضور دارند برگزار و مسائل متعددی مطرح شد. او افزود: در 
مورد بحث بازی جوانمردانه مالی و شفافیت مالی، مسائلی را 
با ریاست فدراسیون و سازمان لیگ مطرح کردیم. قرار است با 
بررسی این موارد زمینه حضور قدرتمند و باشکوه نمایندگان 
ایران در مسابقات آسیایی فراهم شود. مدیرعامل باشگاه 
سپاهان خاطرنشان کرد: پس از آن هم از اتاق VAR همراه با 
ریاست فدراسیون بازدید کردیم که با در نظر گرفتن انصاف 
تلاش های بسیار خوبی هم در این زمینه صورت گرفته و به 
نظر می رسد با استقرار کمک داور ویدئویی در فصل جدید 

بتوانیم به راحتی از فوتبال لذت ببریم. 
 استقلال

مدیرعامل باشگاه استقلال در جلسه فدراسیون فوتبال و 
سازمان لیگ جهت افزایش سقف قراردادها حضور پیدا کرد. 
فرشید سمیعی، مدیرعامل باشگاه استقلال در خصوص جلسه 
برگزار شده با مدیران فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ جهت 
افزایش سقف قراردادها اظهار کرد: امروز بنا به دعوت فدراسیون 
فوتبال و سازمان لیگ جهت بررسی احتمالی افزایش سقف 
بودجه تیم های فوتبال در جلسه حاضر شدیم و پیشنهادات 
خود را ارائه دادیم. در خصوص باشگاه استقلال یک مشکل 
وجود دارد؛ بودجه ای که سازمان لیگ اعلام کرده است مبلغ 
۳۴۸ میلیارد بود که این رقم فاصله زیادی با مبلغ 
مدنظر ما داشت. پیشنهادهای خود را ارائه 
دادیم تا از طریق مصوبه مجمع و الحاقیه 
بودجه بتوانیم آن را افزایش دهیم البته به 
شرط آنکه در سازمان لیگ و فدراسیون 
تایید شود و سقف بودجه افزایش پیدا کند تا 
بتوانیم تشریفات قانونی آن را انجام دهیم. 
وی افزود: از مرکز VAR هم 
بازدید کردیم که به همت 
مهندس تاج آماده شده 
تلاش  با  امیدواریم  و 
هفته  از  دوستان 
را   VAR نخست 

داشته باشیم. 
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a r m a n m e l i . i r

سقف بودجه بدون تغییر ماند! 

گفتوگو

سعید عزیزیان پیشکسوت و کارشناس 
عملکرد  خصوص  در  کشورمان  فوتبال 
پرسپولیس، استقلال و سپاهان در فصل 

نقل و انتقالات صحبت کرد. 
    عملکرد استقلال را تا اینجا در فصل 

نقل و انتقالات چگونه ارزیابی می کنید؟
اضافه  استقلال  به  خوبی  بازیکنان   
شدند، بازیکنانی به تیم آمدند که بر اساس 
قبل  سال  برخلاف  بوده،  تیم  نیاز های 
که برای جذب بازیکن همواره تیم دچار 
مشکل بود. استقلال در فصل گذشته به 
خاطر مشکلاتی که در بخش بازیکن داشت 
در هفته های پایانی قهرمانی را از دست داد 
و این فصل نمی خواهد اتفاقات فصل قبل 

تکرار شود. 
از  را  رضاییان  رامین  ل  استقلا  
کرد و صالح حردانی از  سپاهان جذب 

این تیم به تیم اصفهانی رفت!
قبولی  قابل  کیفیت  بازیکنان  دو  هر 
دارند ولی رضاییان با تجربه تر است. انگیزه 
سمت  می تواند  و  است  بالاتر  رضاییان 
البته در  کند.  را فعال تر  راست استقلال 
سال های آینده جوانی حردانی به استقلال 
کمک می کرد، چون این بازیکن می توانست 
با ماندن در استقلال به این تیم کمک کند. 
سرمربی تیم همواره این خطر را دارد که 
به او بگویند چمدان خود را بردارد و از تیم 
برود. حاشیه امنیتی وجود ندارد و انتظار از 

جود نکونام بالاست. 
 سه بازیکن ملی پوش پرسپولیس به 

کتور پیوستند! ترا
 تیم های بزرگ همیشه برای قهرمانی 
می جنگند و سپاهان با توجه به هزینه های 
زیادی که داشته به دنبال قهرمانی است. 
کننده  تضمین  بازیکنان  بهترین  جذب 
کتور هواداران پر شوری  قهرمانی نیست. ترا
دارد ولی تا به حال قهرمان لیگ نشده و 
باید تلاش زیادی کند تا به قهرمانی برسد. 
اسکوچیچ  گان  درا سرمربیگری  با  شاید 
در  برسد.  بزرگ  موفقیت  این  به  بتواند 
و  نقل  در  اینجا  تا  پرسپولیس  مقابل 
انتقالات آن طور که باید فعال نبوده و باید 
باشگاه  مدیریت  عملکرد  تا  ماند  منتظر 

را دید. 
   در مورد عملکرد سپاهان چه نظری 

دارید؟
سپاهان در سومین فصل سرمربیگری 
ژوزه مورایس اهداف بزرگی دارد. فصل 
قبل هم مدعی جدی قهرمانی بود، اما 
چندین هفته دورتر از انتظار ظاهر شد تا 
گرچه فاتح  قهرمانی از این تیم دور شود. ا
جام حذفی شد. این فصل با تجربیاتی که 
از فصل قبل به دست آورده یکی از مدعیان 
جدی قهرمانی می شود. انتظار از بازیکنان 
بزرگ زیاد است و اشتباه آنها بزرگ تر دیده 
می شود. مدیریت فنی تیم بزرگ کار سختی 
به  آنکه  برای  سپاهان  باشگاه  و  است 
قهرمانی برسد نیاز به آن دارد که مشکلات 

را به بهترین شکل مدیریت کند. 

عزیزیان: 
سپاهان اهداف

دیدگـاه بزرگی دارد

شمسایی: مربیان داخلی شبیه  هم هستند
وحید شمسایی درباره وضعیت امضای 
قرارداد اعضای کادر فنی تیم ملی فوتسال با 
فدراسیون فوتبال، به تسنیم گفت: از ابتدای 
سال تمام تلاش ما بر این بود که قهرمانی آسیا 
را به ایران بازگردانیم و به دنبال قرارداد مالی 
کار قراردادها اینگونه است  نبودیم. فرایند 
کمیته فوتسال به همراه دبیرکل،  که رئیس 
خزانه دار و رئیس فدراسیون فوتبال آن را امضا 
می کنند و سپس امضای مربی انجام می شود. 
وی با بیان اینکه توافق بر سر مسائل مالی نیز 
که  کرد: قراردادی  انجام شده، خاطرنشان 
امضای این بزرگواران را گرفته بودند، هفته 

که در فرودگاه امضا  پیش برای من آوردند 
کردم. قرارداد ما به کریمیان )سرپرست تیم ملی 
فوتسال( داده می شود و یک نسخه آن را به 
ما می دهند. روز شنبه کارهای قرارداد انجام 
می شود و قرارداد اعضای کادر فنی نیز به صورت 
خودکار و یکی پس از دیگری امضا خواهد شد. 
سرمربی تیم ملی فوتسال ایران در مورد اینکه 
رئیس کمیته فوتسال گفته بود در انتظار معرفی 
دستیار خارجی مد نظر شمسایی است، عنوان 
کرد: بعد از یک هفته استراحت پس از جام 
ملت های آسیا، خواسته های خودمان را به 
اصولی ارائه کردیم که قرار شد جلسه نهایی با 

تاج انجام شود. اما مسائلی نظیر پرونده مطرح 
شده در فدراسیون )فساد در فوتبال( باعث شد 
زمان از دست برود. وی با بیان اینکه فدراسیون 
فوتبال و کمیته فوتسال از برنامه او برای استفاده 
از مربی خارجی حمایت می کنند، یادآور شد: 
خوشحالم که مقامات فدراسیون فوتبال دید 
وسیعی دارند. می خواستیم مربی خارجی از 
ابتدای لیگ در ایران باشد و مسابقات را تماشا 
کند سرمربی تیم ملی فوتسال در مورد دلیل 
استفاده از مربی خارجی در جمع دستیاران 
گر می خواهیم فوتسال ما به روز  خود گفت: ا
پیش برود، باید تغییراتی اساسی ایجاد کنیم 

و ارتباط نزدیکی با افراد بسیار سطح بالای 
فوتسال داشته باشیم. ارتباط مان را با این 
افراد نزدیک کرده ایم، اما اینگونه نمی توان 
کاری را پیش برد. شمسایی در ادامه به تسنیم 
گفت: یکی دو مربی بزرگی را مد نظر داشتیم 
که تیم های آنها اجازه ندادند از این افراد 
استفاده کنیم. همه مربیانی که در ایران کار 
می کنند، تقریباً شبیه به هم هستند و شاید فقط 
تفاوت هایی از لحاظ استراتژی داشته باشد. چه 
اشکالی دارد که یک مربی بزرگ به ایران بیاید و 
ما هم از او یاد بگیریم؟ نظر دوستان قابل احترام 

است، اما کسی نمی داند چه تفکری داشتیم. 

همدلی در استقلال 

به نظر می رسد که امسال مدیریت و کادرفنی با یکدیگر همدل 
هستند و یکدیگر را پوشش می دهند. امسال تیم فوتبال استقلال 
برنامه ریزی خوبی دارد و همین ما را امیدوار خواهد کرد. فرشید 
سمیعی حکم مدیرعاملی استقلال را گرفت و به او تبریک می گویم. 
این بدان معناست که همه چیز مهیای ساخت یک تیم قوی 
در لیگ ایران است. مدیریت استقلال در نقل و انتقالات روند 
مثبت و خوبی داشت. جواد نکونام به دنبال این است که در پی 
تعامل با مدیریت باشگاه نفرات لازم را جذب کنند. آبی پوشان 
در فصل جدید جدا از لیگ و حذفی ایران باید در آسیا هم بازی 
کنند. حریفان آسیایی تا دندان مسلح هستند و نفرات درجه 
یکی دارند. استقلال در آسیا ۲ ستاره به عنوان افتخار ایران کسب 
کرده همه روی این تیم حساب می کنند پس با این وجود باید با 
جذب نفرات لازم مبارزه خوبی داشته باشیم. متاسفانه امسال 
حردانی را از دست دادیم، اما با این وجود رامین رضاییان را به 
عنوان بمب نقل و انتقالاتی در سمت راست خط دفاعی جذب 
گر می خواست می توانست در کنار رضاییان زوج  کردیم. حردانی ا
خوبی بسازد. متاسفانه هنوز به آن چیزی که می خواهیم در نقل 
و انتقالات نرسیدیم. تمامی پیشکسوتان طی مصاحبه هایشان 
همواره به جذب یک بازیساز و فوروارد اشاره می کنند. همه به این 
نتیجه رسیدند که به یک پلی میکر خوب نیاز داریم. متاسفانه در 
ایران چنین بازیکن درجه یکی وجود ندارد پس با این وجود باید 
یک بازیکن خارجی جذب کنیم. احتیاجی نیست تا کسی راجع به 
که نمودار عملکرد او گویای همه  رامین رضاییان صحبت کند، چرا
چیز است. آمار ها دروغ نمی گویند و طبق آمار او بهترین بازیکن 
فصل پیش سپاهان بود. از نظر من رامین تیم را هجومی خواهد 
کرد و از این حیث به این بازیکن نیاز داشتیم. حردانی هم فصل 
گذشته همین کار را انجام می داد، اما ضعفی که او داشت این بود 
که در نفوذ ها ضعیف عمل می کرد، اما در برگشت قدرتمند ظاهر 
می شد. سامان فلاح بازیکن جوان و آینده داری است و قرارداد 
خوبی با استقلال منعقد کرده است. بازیکن جوان سال با تجربه تر 
می شود ما با توجه به اینکه باید در ۳ جبهه بجنگیم باید به طوری 
یارگیری انجام شود که بتوانیم به بازیکنان استراحت دهیم و 
جایگزین شان را از روی نیمکت به میدان بفرستیم. کوشکی و 
اسلامی بازیکنان آماده ای بودند و قطعاً مهره های تاثیرگذاری در 
فصل آینده خواهند بود. ما نمی توانیم به بازیکنان اصرار کنیم 
کنون فوتبال حرفه ای شده و هر کس  که تصمیم جدید بگیرند. ا
حق دارد برای بهتر شدن زندگی خودش تصمیم بگیرد. همانند 
کتور رفتند مرادمند هم می تواند  ۳ بازیکنی که از پرسپولیس به ترا
تصمیم خود را بگیرد. ما افرادی را داریم که با یک تصمیم و یک 
ضربه گرفتار شدند و دیگر نتوانستند همانند گذشته زندگی 
عادی داشته باشند و دورانشان تمام شد. نکته ای است می گویند 
یاغی ها هیچگاه در آینده موفق نخواهند شد. باید برخی به این 
قضیه منطقی تر نگاه کنند. با این وجود مرادمند برای تیم ما 
زحمت کشیده و گل های خوبی زده و حتی گل های خوبی برای 
گر بازیکنی دلش با تیم نباشد باید  ما خریده است در این صورت ا

آن را آزاد بگذارند تا برود. 

بهتاشفریبا
کارشناسفوتبال


